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	Translation
	English

	Вакцинация от COVID-19

	COVID-19 vaccine



	Информация по осенней ревакцинации от COVID-19

	A guide to the COVID-19 autumn booster



	Людям в возрасте 50 лет и старше, резидентам домов престарелых, детям в возрасте 5 лет и старше, входящим в группу клинического риска, а также медицинскому и социальному персоналу, работающему в непосредственном контакте с населением, этой осенью будет предложена бустерная доза вакцины от коронавируса (COVID-19).

	People aged 50 years and older, residents in care homes for older people, those aged 5 years and over in a clinical risk group and frontline health and social care staff will be offered a booster of coronavirus (COVID-19) vaccine this autumn.



	Кому предлагается осенняя бустерная доза?

COVID-19 протекает более тяжело у пожилых людей и у людей с определенными хроническими заболеваниями. Этой зимой ожидается повышенный уровень циркуляции многих респираторных инфекций, включая COVID-19 и грипп, что может привести к увеличению нагрузки на больницы и другие службы здравоохранения. По этой причине людям в возрасте 50 лет и старше, лицам, находящимся в домах престарелых, и детям в возрасте 5 лет и старше, входящим в группы клинического риска, предлагается осенняя бустерная доза вакцины от COVID-19. Бустерная доза также будет предложена работникам здравоохранения и социального обеспечения, тем, кто ухаживает за уязвимыми людьми, и членам семьи людей с ослабленной иммунной системой.
	Who is being offered an autumn booster?

COVID-19 is more serious in older people and in people with certain underlying health conditions. This winter it is expected that many respiratory infections, including COVID-19 and flu may be circulating at high levels – this may put increasing pressure on hospitals and other health care services. For these reasons, people aged 50 years and over, those in care homes, and those aged 5 years and over in clinical risk groups are being offered an autumn booster of COVID-19 vaccine. A booster will also be offered to front-line health and social care staff, those who care for vulnerable individuals and families of individuals with weakened immune systems.

	Осенняя бустерная доза предлагается лицам с высоким риском осложнений в результате заболевания COVID-19, которые, возможно, последний раз получали бустерную дозу несколько месяцев назад. Поскольку зимой число случаев заболеваемости COVID-19, вероятно, возрастет, эта бустерная доза поможет снизить риск госпитализации вследствие COVID-19. 
	The autumn booster is being offered to those at high risk of the complications of COVID-19 infection, who may have not been boosted for a few months. As the number of COVID-19 infections is likely to increase over the winter, this booster should help to reduce your risk of being admitted to hospital with COVID-19. 

	Бустерная доза вакцины может также обеспечить некоторую защиту от более легкой инфекции Omicron, но такая защита длится недолго.

	The booster may also provide some protection against milder Omicron infection but such protection does not last for long.



	Сроки получения осенней бустерной дозы
Вакцинация будет проводиться с сентября по декабрь, и в первую очередь будут прививаться те, кто подвержен наибольшему риску. Осеннюю бустерную дозу следует поставить не менее чем через 3 месяца после получения последней дозы вакцины.
Если вы соответствуете критериям для получения вакцины от гриппа, вы можете сделать их одновременно - если это невозможно, пожалуйста, сделайте эту вакцину в любом случае, а вторую вы сможете получить позже.
	Timing of the autumn booster

Vaccination will be available between September and December, and those at highest risk will be vaccinated first. You should have your autumn booster at least 3 months after your last dose of vaccine.

If you are eligible for a flu vaccine, you may be able to have them at the same time – if not please go ahead anyway, you can catch up with the other vaccine later.

	Какую вакцину вам предложат?

Вам введут бустерную дозу вакцины, изготовленной компаниями Pfizer или Moderna. Вам могут предложить обновленную комбинированную версию этих бустерных вакцин - комбинированные вакцины включают: 

· половинную дозу первоначальной вакцины в сочетании с:

· половинной дозой вакцины от штамма Омикрон.

И исходные, и комбинированные вакцины очень хорошо повышают уровень защиты, хотя комбинированные вакцины дают несколько более высокий уровень антител против некоторых штаммов Омикрона.
	Which vaccine will you be offered?

You will be given a booster dose of a vaccine made by Pfizer or Moderna. You may be offered an updated combination version of these booster vaccines – the combination vaccines include: 

· a half-dose of the original vaccine combined with:

· a half-dose of a vaccine against the Omicron variant.

Both the original and the combination vaccines boost protection very well, although the combination vaccines produce slightly higher levels of antibody against some strains of Omicron.

	Поскольку мы не можем предсказать, какие варианты вируса COVID-19 будут циркулировать этой зимой, Объединенный комитет по вакцинации и иммунизации (ОКВИ - JCVI) пришел к выводу, что оба типа вакцины могут использоваться для взрослых и что не следует откладывать вакцинацию с целью получения комбинированных вакцин. Таким образом, вам будет предложена нужная вакцина в нужное время.
	As we cannot predict which variants of the virus of COVID-19 will be circulating this winter, the Joint Committee on Vaccination and Immunisation (JCVI) have concluded that both types of vaccine can be used in adults, and that no one should delay vaccination to receive combination vaccines. So you will be offered the right vaccine for you at the right time.

	Пожалуйста, не откладывайте получение вакцины, которую вам предлагают, так как важно получить бустерную дозу и выстроить защиту от тяжелого течения заболевания до наступления зимы.

	Please accept the vaccination that is offered to you as soon as you are able to – it is important to have your booster and build up your protection against severe illness before the winter.



	Кто не сможет получить осеннюю бустерную дозу
Существует очень мало людей, которым противопоказана бустерная доза. Если у вас была тяжелая реакция на предыдущую дозу вакцины, вы должны обсудить это со своим врачом.
	Who cannot take up the offer of an autumn booster

There are very few people who should not have this booster. If you have had a severe reaction to a previous dose of the vaccine you should discuss this with your doctor.

	Побочные эффекты

Общие побочные эффекты: Как и в случае с предыдущими дозами, общие побочные эффекты одинаковы для всех вакцин COVID-19, включая комбинированные вакцины, используемые этой осенью. Эти побочные эффекты включают:

· болезненные ощущения, чувство тяжести и болезненная чувствительность в руке, на месте инъекции - как правило, эти симптомы проявляются особенно остро примерно через 1-2 дня после вакцинации

· чувство усталости

· головная боль

· общее недомогание или легкие гриппоподобные симптомы

Для облегчения побочных эффектов можно снизить физическую нагрузку, обеспечить отдых и принять парацетамол (следуйте рекомендациям по дозировке, указанным на упаковке).

Хотя высокая температура может возникнуть в течение одного-двух дней после прививки, если у вас появились другие симптомы COVID-19 или высокая температура держится дольше, оставайтесь дома, возможно, вам потребуется сделать тест. Побочные эффекты вакцинации обычно длятся менее недели. Если симптомы ухудшаются или если вы обеспокоены, обратитесь к своему терапевту или в службу внеурочного приема. Вы также можете сообщить о возможных побочных эффектах вакцин и лекарств с помощью схемы «Желтая карта» (Yellow Card).
	Side effects

Common side effects: As with your previous doses, the common side effects are the same for all COVID-19 vaccines, including the combination vaccines being used this autumn, and include:

· having a painful, heavy feeling and tenderness in the arm where you had your injection – this tends to be worst around 1 to 2 days after the vaccine

· feeling tired

· headache

· general aches or mild flu-like symptoms

You can rest and take paracetamol (follow the dose advice in the packaging) to help you feel better.

Although a fever can occur within a day or two of vaccination, if you have any other COVID-19 symptoms or your fever lasts longer, stay at home and you may need to have a test. Symptoms following vaccination normally last less than a week. If your symptoms seem to get worse or if you are concerned, contact your GP or Out of Hours service. You can also report suspected side effects of vaccines and medicines through the Yellow Card scheme.

	Серьезные побочные реакции: Случаи воспаления мышцы сердца (так называемый миокардит или перикардит) после применения вакцин COVID-19 компаний Pfizer и Moderna отмечались очень редко. Эти побочные действия вакцин наблюдались в основном у молодых мужчин через несколько дней после вакцинации. Большинство пострадавших почувствовали себя лучше и быстро восстановились после отдыха и простых мер. Вам следует срочно обратиться к врачу или в отделение неотложной помощи, если после вакцинации у вас возникли следующие симптомы:
· боль в груди
· одышка
· ощущение быстро бьющегося, трепещущего или колотящегося сердца
Если у вас были серьезные побочные эффекты после любой предыдущей дозы, вам могут порекомендовать отложить дальнейшую вакцинацию или отказаться от нее. Вам следует обсудить это со своим врачом или специалистом. Пожалуйста, ознакомьтесь с информацией о схеме «Желтой карты» в конце брошюры, чтобы узнать, как сообщить о побочных эффектах.
	Serious side effects: Cases of inflammation of the heart (called myocarditis or pericarditis) have been reported very rarely after both the Pfizer and Moderna COVID-19 vaccines. These cases have been seen mostly in younger men and within several days of vaccination. Most of the people affected have felt better and recovered quickly following rest and simple treatments. You should seek medical advice urgently from your doctor or Emergency Department if, after vaccination, you experience:

· chest pain

· shortness of breath

· feelings of having a fast-beating, fluttering or pounding heart

If you had serious side effects after any previous dose you may be advised to avoid or delay further vaccination. You should discuss this with your doctor or specialist. Please see the information on the Yellow Card scheme at the end of the leaflet to see how to report side effects.

	Можно ли вы заразиться COVID-19 после вакцинации?

Бустерная доза вакцины от COVID-19 снизит вероятность тяжелого течения заболевания COVID-19 этой зимой. На формирование определенного иммунитета после вакцинации вашему организму может потребоваться несколько дней. Как и все лекарства, ни одна вакцина не является полностью эффективной - некоторые люди смогут заболеть COVID-19, несмотря на вакцинацию, но при этом заболевание будет протекать менее тяжело.
	Can you still catch COVID-19 after having the vaccine?

The COVID-19 booster will reduce the chance of you becoming severely unwell from COVID-19 this winter. It may take a few days for your body to build up some extra protection from the booster. Like all medicines, no vaccine is completely effective – some people may still get COVID-19 despite having a vaccination, but any infection should be less severe.

	Если вы не прошли полный цикл вакцинации

Если вы еще не получили ни одной из первых двух доз вакцины (или третьей дозы для тех, у кого ослаблена иммунная система), вам следует получить их как можно скорее. Если вы соответствуете критериям для получения осенней бустерной дозы, но считаете, что пропустили предыдущую бустерную дозу, все равно пройдите ее - вам не потребуется повторная доза.
	If you have not had all your vaccinations

If you have not yet had either of your first 2 doses of the vaccine (or a third dose for those with a weakened immune system) you should have them as soon as possible. If you are eligible for the autumn booster but think you have missed a previous booster you should still go ahead – you will not need another dose.

	Если у вас положительный результат на COVID-19, когда вы сможете получить осеннюю бустерную дозу?

Если вы плохо себя чувствуете, дождитесь выздоровления перед тем, как сделать прививку. Если у вас положительный результат теста на COVID-19, следует подождать 4 недели и только потом получить осеннюю бустерную дозу. Вам не следует приходить на вакцинацию, если вы находитесь на самоизоляции или ждете результата теста на COVID-19.

	If you have a COVID-19 positive result, when can you have your autumn booster?

If you are unwell, wait until you have recovered to have your vaccine. If you have had confirmed COVID-19 you should ideally wait 4 weeks before having your autumn booster. You should not attend for vaccination if you are self-isolating or waiting for a COVID-19 test.



	Дополнительная информация

На сайте Агентства общественного здравоохранения (PHA) вы можете ознакомиться со следующими информационными брошюрами о COVID-19 www.pha.site/covid19infomaterials
· COVID-19 Чего ожидать после вакцинации

· COVID-19 Руководство по программе

· Вы беременны? Сделайте прививку от COVID-19

· Прививки от  COVID-19 - руководство для людей с ослабленной иммунной системой

Прочитайте информационные брошюры для жителей Соединенного Королевства о вакцинах Pfizer и Moderna для получения более подробной информации о вашей вакцине, включая возможные побочные эффекты.

Очень небольшому числу людей врач может посоветовать альтернативный вид вакцины.

Для получения дополнительной информации о том, как получить осеннюю бустерную дозу, посетите сайт nidirect.gov.uk/covid-vaccine
Вы можете сообщить о возможных побочных эффектах на сайте схемы "Желтая карта", позвонив по телефону 0800 731 6789 (с 09:00 до 17:00 с понедельника по пятницу) или загрузив приложение «Желтая карта»: www.mhra.gov.uk/yellowcard
Информация верна на момент публикации. Последнюю версию этой публикации и альтернативные форматы можно найти на сайте PHA www.publichealth.hscni.net
	Further information

You can read the following COVID-19 information leaflets on the PHA website www.pha.site/covid19infomaterials
· COVID-19 What to expect after vaccination

· COVID-19 A guide to the programme

· Pregnant? Have your COVID-19 vaccinations

· COVID-19 vaccinations – a guide for people with a weakened immune system

Read the product information leaflets for UK recipients of the Pfizer and Moderna vaccines for more details on your vaccine, including possible side effects.

For a very small number of people another vaccine product may be advised by your doctor.

For more information on how to get your autumn booster, visit nidirect.gov.uk/covid-vaccine
You can report suspected side effects on the Yellow Card website or by calling 0800 731 6789 (9am to 5pm Monday to Friday) or by downloading the Yellow Card app: www.mhra.gov.uk/yellowcard
Information correct at time of publication. For the latest version of this leaflet and alternative formats visit the PHA website www.publichealth.hscni.net

	Опубликовано в сентябре 2022 года Агентством общественного здравоохранения.
© Авторское право 2022. Данная публикация составлена на основе информации, первоначально разработанной Агентством по безопасности здоровья Соединенного Королевства и используется в соответствии с лицензией Open Government Licence v 3.0

	Published September 2022 by the Public Health Agency.

© Crown copyright 2022. This publication is adapted from information originally developed by the UK Health Security Agency and is used under the Open Government Licence v 3.0
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